
Esa Väliverronen vastaa 

 

Tieteen tiedotus ry:n hallituksen jäsen, viestinnän professori Esa Väliverronen vastasi 
Skeptikon kysymyksiin lehden ilmestymisen ilmestymisen jälkeen: 
 
 

”Keräsimme tiedebarometriin uudistamiseen liittyvää palautetta ja uudistukset tehtiin tältä 
pohjalta. Yhtenä ongelmana pidettiin sitä, että kysymyspatteristo oli vuosien varrella 
paisunut niin laajaksi, ettei se enää houkutellut kunnolla vastaajia. Siksi kysymyksiä 
karsittiin, jotta saatiin myös uusia, ajankohtaisia tilalle. 
 
 

Itse julkaisu päätettiin uusia, jotta sille saataisiin enemmän käyttöä kuin pitkälle raportille. 
Käytimme referensseinä varsinkin Saksan ja Ruotsin vastaavia kyselyjä, joiden raportit ovat 
samankaltaisia. Ymmärsimme toki, että jotkut tiedebarometriä ennen tarkkaan lukeneet 
heavy userit saattaisivat pettyä. Toisaalta itse raportin lisäksi julkaisimme aiheesta 
enemmän kiinnostuneille tarkemmat vertailutilastot. Ja itse kyselyaineisto menee edelleen 
tietoarkistoon tutkijoiden käyttöön. 
 
 

Kysymysten karsinnasta. Ufo-kysymystä pidettiin palautteessa laajalti sellaisena, joka ei 
enää suurimmalle osalle suomalaisista ole samalla tavalla relevantti kuin menneinä 
vuosikymmeninä. Toisaalta astrologia ja horoskoopit lienevät suurimmalle osalle 
suomalaisia aika lailla irrallaan tiedekäsityksistä eli enemmänkin hupiviihdettä. Muutenkin 
kvasi/vaihtoehtonäkemysten kartoituksessa päätettiin keskittyä terveysaiheisiin, jotka ovat 
vahvemmin pinnalla. 
 
 

Mutta toki olen samaa mieltä, että näitä kvasi/vaihtoehtonäkemyksiä voisi hyvinkin 
kartoittaa laajemmin. Mutta siihen tarvittaisiin uusia kysymyksiä, jotka ovat paremmin kiinni 
ajassa. Ehdotukset ovat tervetulleita.” 
 


